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Ingrid Dalén Jan Lamby 

  
Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ingrid Dalén (HSO/FUB), ordföranden  

Jan Lamby (HSO/HRF), vice ordföranden  

Anna Hansson (HSO/R) 

Göran Gustafson(SRF) 

Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

Lasse Persson (HSO/NHR) 

Amir Amirriazi (DHR) 

 

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Anita Setréus samt Ulf Jacksen från 

exploateringskontoret, Annika Forsing och Emma Castberg från 

stadsbyggnadskontoret 

 
 
 

 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Jan Lamby att tillsammans med ordföranden Ingrid Dalén 

justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkten Övriga frågor godkänner rådet dagordningen. 

 

Rådet hälsar ordföranden Ingrid Dalen välkommen tillbaka efter en tids 

sjukdom. För ledamoten Amir Amirriazi  är detta möte hans sista i rådet. 

Rådet önskar honom lycka till och tackar honom för hans stora 
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engagemang i rådets arbete. 

Sekreteraren Anita Setréus meddelar att även hon slutar i september. Åse 

Geschwind kommer vikariera som sekreterare  fram till att ny sekreterare 

har rekryterats. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 6/2012 och lägger det till handlingarna. 

 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Inkomna skrivelser/protokoll vilka läggs till handlingarna: 

 

Protokoll nr 5 från Stockholms kommunstyrelses funktionshinderråd 

sammanträde måndagen den 21 maj 2012. 

 

Protokoll nr 4/2012 från rådet för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 

Protokoll nr 5/2012 från rådet för funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms stads parkerings AB 

 

Protokoll nr 6/2012 från rådet för funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms stads parkerings AB 

 

 § 5 

Inkomna remisser 
Inga remisser av intresse har inkommit till rådet. 

 

 § 6 

Exploateringsnämnden 
Redovisning av aktiviteter i T2 

Föredragande:, Ulf Jacksen 

 

Ulf Jacksen redovisar hur långt kontoret har kommit i arbetet med de 

aktiviteter i VP 2012 som konkretiserar målen i "Program för delaktighet 

för personer med funktionsnedsättning”. 

 

Rådet ber om en redovisning av hur urvalet går till när kontoret väljer ut 

vilka projekt som kontoret gör stickprovsvisa kontroller av efterlevnaden 

av bestämmelser, reglerade genom avtal om tillgänglighet i färdigställda 

projekt. 

 

Rådet önskar även få svar på om kontoret vid försäljning av mark ställer 
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de ökade kraven om tillgänglighet som kontoret kan göra när staden redan 

äger marken. 

 

Rådet vill ha besked om hur utformningen är av de planerade hissarna i 

hus 1 i Tekniska nämndhuset och i Norra Djurgårdsstaden. 

 

Rådet är även intresserat av att få information om hur kontoret kommer att 

verka för bättre samverkan mellan stadens förvaltningar i planering av 

bostäder enligt Sol och LSS. Dessutom hur kontoret ska reglera detta i 

exploateringsavtalet med byggherrar. 

 

Rådet tackar för informationen 

 

Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och protokollet 

från nämndens senaste möte. 

 

Ordföranden konstaterar att i flera markanvisningar finns endast en passus 

om rörelsehindrade. Man bör även skriver in ” nedsatt 

orienteringsförmåga”. 

 

Rådet gav ordföranden i uppdrag att skriva förslag till frågor till rådets 

möte med nämnden den 27 september. 

 

 § 7 

Stadsbyggnadsnämnden 
Redovisning av aktiviteter i T2 

Föredragande: Annika Forsing 

 

Annika Forsing redovisar hur långt kontoret har kommit i arbetet med de 

aktiviteter  i VP 2012 som konkretiserar målen  i ”Program för delaktighet 

för personer med funktionsnedsättning”. 

 

Rådet lämnar följande synpunkter; 

Rådet önskar vara delaktigt i utformningen av Entré Stockholm 

Rådet ska vara med i utformningen av kontorets ”insiktsutbildning” enligt 

delaktighetsprogrammet. Rådet förväntar sig att ansvarig handläggare tar 

kontakt med rådet. 

Rådet ska även vara involverat i utformningen av sophanteringen i Norra 

Djurgårdsstaden. Ännu har ingen kontakt tagits med rådet. 

Rådet önskar redovisning av enkät om bostadsanpassningsbidrag som 

kontoret genomfört innan sommaren. 

 

Sekreteraren får i uppdrag att bjuda in Arne Fredlund till nästa möte för 

att ytterligare få information om hur långt kontoret kommit i arbetet med 

att genomföra de aktiviteter i VP 2012 som konkretiserar målen i 
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”Program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning”. 

 

Rådet önskar medverka i den utvärdering av centrala expeditionen som 

kontoret gör. 

 

Rådet önskar få ”minnesanteckningar från ledningsgruppen” på mail. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

Rådet önskar anordna ”sakkunnigmöte” den 4 december mellan 13-15 i 

Bolindersalen.  Vice ordförande får i uppdrag att skriva ett förslag till 

intresseanmälan. 

    

Paus 
 

 § 8 

Genomgång av utsända checklistor 
Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dessa till 

handlingarna med följande synpunkter:   

Grimsta 1:2 och Råcksta 1:21, Rådet har tidigare framfört att hushållsopor 

ska kunna lämnas vid tomtgräns. Det nu redovisade förslaget har inte 

ändrats, och våra synpunkter kvarstår därmed.  

 

Smeden 5:  Den tillkommande gårdsflygelns bostäder ska enligt 

planbeskrivning och ritning bli tillgängliga via entré/trapphus från 

Tulegatan. Stegen från gata till trapphus förslås bli överbryggade med en 

hisslösning. Rådet anser att denna hisslösning ska utformas som en 

vertikal hiss med full kapacitet enligt nybyggnadsreglerna. Rådet 

förutsätter vidare att de nya bostäderna får fullt tillgängliga komplement: 

Förråd, sophantering liksom tvättstuga om de nya lägenheterna inte förses 

med egna tvättmöjligheter. 

 

Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dessa till 

handlingarna 

Dela av Akalla 4:1, Kista 

Del av Grågåsen 26 m fl, Aspudden 

Hammarbyhöjden 1:1 Björkhagen 

 

För kännedom; programsamråd  

Ny begravningsplats i Järva friområde 

Kabelverket vid Älvsjö centrum 

Keflavik 2, Kista 

Rustmästaren 2 i Bagarmossen 

Rådet lägger ärendena till handlingarna. 
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§ 9 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 
Lövholmsvägen intill Gröndals kyrka, i stadsdelen Liljeholmen, Dp 2011-

14481-54                                        Föredragande: Emma Castberg                                                                

Svar senast 2012-08-31  

 

Rådet avstyrker förslaget då detaljplanen inte uppfyller de 

tillgänglighetskrav som PBL och staden ställer. Dessutom saknas 

redovisning av tillgängligheten i materialet och många viktiga funktioner 

är olösta. Rådet bedömer att det knappast är möjligt att tillgodose 

tillgängligheten på den markyta som står till förfogande. 

 

Om förslaget till detaljplan ändå  bedöms kunna bearbetas så att 

tillgänglighetskraven tillgodoses bör följande synpunkter måste beaktas:  

- Rådet anser att det är för långa avstånd till att kunna bli av med sina 

sopor. Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är möjligt 

bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både hushållssopor och 

skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via 

inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- 

och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 10 

m. 

 

- Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. Rådet påpekar att placeringen av kärlen inte får 

minska antalet parkeringsplatser som ligger 10 meter från entréer. 

 

- Rådet är negativt till etagelägenheter, eftersom de är olämpliga som 

bostäder för hushåll med rörelsehindrade familjemedlemmar. Om de ändå 

byggs, ska det finnas möjlighet att installera inomhushiss (vertikalhiss) 

med bibehållen god planlösning 

 

- Rådet förutsätter att terrasserna görs tillgängliga enligt SBN:s beslut den 

30 november 2006.  

 

- Enligt handboken Stockholm - en stad för alla, trafikkontoret 2008, ska 

såväl angöring som parkering kunna ske inom 10 m från entréer. 
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- Parkeringsplatser för personer med funktionsnedsättning ska placeras 

intill hissar i garagen. Om möjligt bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att 

också högre stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

- Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett fullgott 

sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en brandsäker sluss med 

hiss som går att använda vid brand. 

 

- I området finns endast trappor. Inga ramper är planerade. Ramper måste 

finnas i området.  Om ramper byggs får de inte luta mer än 1:20 och 

utformas med viloplan och räcken i enlighet med byggreglerna. 

 

- Det korta avståndet mellan husväggarna och bergväggen  

skapar stor risk för fukt i de berörda lägenheterna.  I de fortsatta 

övervägandena måste denna risk och möjligheterna att förebygga den 

vägas in.  

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 § 10 

Bevakningslista se protokoll nr 6 sid  8 
Rådet för smärre förändringar. Se  sid 7 i protokollet 

  
 

§ 11 

Rapporter 
Rådet bad sekreteraren  bjuda in Riita-Lena Karlsson  till rådet för att 

föredra Funktionshinderombudsmannens senaste årsrapport .  Rådet vill få 

tillfälle att diskutera hur stadsbyggnads- och exploateringskontorens 

möjligheter att verka för bättre samverkan mellan stadens förvaltningar i 

planering av bostäder enligt Sol och LSS.  

 

 § 12 

Övriga frågor 
Rådet får en kort information om sekretariatets framtagande av 

årsarbetscirkel för FH-råden.  Rådet kommer att ta upp frågan på nästa 

möte. 

 

Sekreteraren fick i uppdrag att bjuda in trafikkontorets avfallsavdelning 

för att få ta del av ”Avfallsplanen” som nu är ute på remiss.  

 

Vid protokollet 
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Anita Setréus 

 

 

 

 

 

B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Planera för sakkunnigmöte   Rådet  Hösten 2012 

 

2. Följa den nya 

byggnadsordningen/Arkitektur 

Stockholm. 

 

Sekretariatet Oktober 2012 

3. Information om stadsmiljörådets 

syfte och uppgifter. 

Rådet, 

sekretariatet 

Våren 2012 

 

 

     

4. Utvärdering checklistan ska göras till 

hösten 2012 

Rådet  

Sekretariatet 

 Hösten 2012 

 

5. 

 

Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer  

 Projekt för FR-referensgrupp:   

 Söderstaden Arne 

Fredlund 

 

Oktober 2012 

    

      

 Frågor till presidium/nämnd    

 

  

 

Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss 

SBN 

EXPLN 

Rådet bevakar 

frågan under 

året 

 Avfallshanteringen är en olöst fråga 

för rådet. Rådet önskar att nämnden 

och dess handläggare och staden 

aktivt verkar för bra lösningar för 

personer med funktionsnedsättning 

SBN 

 

 

 

 

 

Rådet 

återkommer till 

hösten  
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